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Vážení spoluobčané, 
  uplynulá zima po sobě zanecha-
la spousty rozbitých silnic, proto za-
čátek letošní stavební sezóny bude 
především ve znamení oprav komu-
nikací. Z  pohledu investic budeme 
v roce 2023 navazovat především na 
projekty společnosti Vodovody a ka-
nalizace, která chystá opravy svého 
kanalizačního a vodovodního po-
trubí v ulicích K Dubině a Kolonie ve 
Svítkově. Doufáme, že obě zmíněné 
akce se dostanou do rozpočtu spo-
lečnosti VAK a.s. 
 Na březnovém zastupitelstvu na-
šeho městského obvodu byl schvá-
len Program rozvoje obvodu na ro-
ky 2023-2026, neboli plán investic 
a oprav na toto volební období. 
 Nejen investice a opravy jsou 
jedny z dílčích cílů tohoto volebního 
období, ale jednou z hlavních priorit 
je změna systému sběru a likvidace 
komunálního odpadu. Cílem je zvýšit 
objem recyklovaného odpadu, který 
se dá následně využít, a naopak snížit 
objem odpadu směsného, který dnes 
končí ve většině případů na sklád-
kách. Ministerstvo životního prostře-

dí stanovilo termín zákazu skládková-
ní odpadu od roku 2030, to znamená, 
že se k odpadu budeme muset začít 
chovat jinak, nežli jsme byli doposud 
zvyklí. Nebude možné hlava nehlava 
sypat vše do černých popelnic a ob-
čas něco většího odnést na stanoviš-
tě tříděného odpadu. Od zmíněného 
roku 2030 bude nutné třídit doslova 
skoro vše, jak uvádí evropská směrni-
ce, 65 % odpadu bude nutné recyklo-
vat, 25 % spálit ve spalovnách a 10 % 
bude moci být uloženo na skládkách. 
Proto je nutností se na toto období 
začít připravovat už nyní. Pro pilotní 
projekt ve městě Pardubice byly vy-
brány právě části Svítkov a Popkovi-
ce, kde převládá zástavba rodinného 
bydlení. Pokud vše půjde bez problé-
mů, tak právě v těchto dvou místních 
částech bude od 1. 1. 2024 prvně za-
veden sběr odpadu „door tu door“. 
Není to nic nového, systém je vymyš-
len a již dlouhodobě funguje v jiných 
obcích. Co znamená „door tu door“? 
Třídění odpadu rovnou doma. Každé 
číslo popisné bude muset svůj vy-
tvořený každodenní odpad roztřídit 
už doma, a to do pytlů nebo nádob. 

Z dlouhodobého hlediska a lepší ma-
nipulace je podstatně levnější odpad 
třídit do nádob, proto každé číslo 
popisné obdrží ke stávající černé po-
pelnici ještě žlutou nádobu na plast, 
kov … a modrou nádobu na papír. 
Na jednu stranu to bude pro nás ur-
čitý discomfort, protože na svém po-
zemku budeme muset nalézt prostor 
pro novou žlutou a modrou odpadní 
nádobu, ale budeme výrazně šetrněj-
ší k  životnímu prostředí, separovaný 
odpad nemusíme nikam nosit ani vo-
zit a budeme lépe nachystaní na zlo-
mový rok 2030, kdy prostě už nebude 
možné vše „sypat“ do černé popelni-
ce, tak jako to funguje dnes.
 Nejen k tomuto tématu, ale i k dis-
kuzi nad jinými, vás zvu na tradiční 
setkání Na slovíčko se starostou, a to
ve čtvrtek 6. 4. 2023 od 17 hodin 
v  penzionu Fajn ve Svítkově. Těším 
se na viděnou a přeji hodně jarního 
sluníčka.           
       Petr Králíček, starosta 

Na slovíčko
se starostou

    čtvrtek 6. 4. 2023 
od 17 hodin v penzionu 
Fajn ve Svítkově.
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Po cyklostezce ze Svítkova do Valů 
Prozatím alespoň na papíře dostává 
jasnější obrysy trasa Labské cyklo-
stezky v  lokalitě Srnojedy, Lány na 
Důlku, Opočínek a Valy. V posledních 
měsících jsme uskutečnili na dvě de-
sítky jednání se soukromými  vlastní-
ky pozemků, jež křižuje potenciální 
cyklostezka. Taktéž proběhlo něko-
lik jednání se zástupci Povodí Labe 
včetně trasování přímo v  terénu, 
jelikož většina budoucí cyklostezky 
bude vedena právě po pozemcích ve 
vlastnictví Povodí Labe. Ačkoliv bude 
ještě pár let trvat, než se na stezce 
skutečně projedeme, ale v  nezbytně 
nutných „papírových“ a majetkových 
přípravách se nám podařilo postou-
pit o mílový krok. 
 Pomoc s přípravou této stezky je 
jednou z priorit tohoto volebního ob-
dobí. Zadavatel a pravděpodobný in-
vestor bude sice Pardubický kraj, ale 
s naší pomocí bude projekt rychleji 
připraven k realizaci. 

Petr Králíček, starosta 
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Nahodilá těžba v oblasti Zelenobranské dubiny
Magistrát města Pardubic, Odbor ži-
votního prostředí (MmP OŽP) jako 
pověřený správce městských lesů pro-
váděl v oblasti Zelenobranské dubiny 
ve Svítkově vedle Parama nahodilou 
těžbu za účelem odstranění souší, vý-
vratů,  dřevin napadených hnilobou 
apod. Vzhledem k tomu, že v lokalitě 
podél betonového plotu společnosti
Paramo a.s. bylo takto poškozených 
dřevin velké množství, především 
bříz, došlo v této lokalitě k rozsáhlejší 
nahodilé těžbě. Kromě takto poško-
zených dřevin MmP OŽP odstranil
i dřeviny tzv. nevhodně rostoucí např. 
silně nahnuté nad plot, tedy dřeviny, 
které svým růstem a vývojem nemají 
v  porostu perspektivu, dále dochá-
zí k  jejich postupnému odumírání či 
ohrožení okolních nemovitostí. 
 MmP OŽP provedl v  minulých 
letech tuto nahodilou těžbu i podél 

ulice Popkovická. Momentálně pro-
bíhá v  této lokalitě vyvážení klestu 
k hlavní lesní cestě, kde následně do-
jde ke štěpkování. Ve vzniklých pro-
světlených místech lesa plánuje MmP 
OŽP využít tzv. přirozenou obnovu, 

Svítkovský park pro všechny
15. března u nejvyššího svítkovského 
kopce za novou zástavbou nedaleko 
Zlaté přilby se konalo veřejné projed-
nání ohledně podoby nového parku. 
Ten by na tomto místě mohl postup-
ně vyrůst v následujících letech. Sta-
rosta obvodu Petr Králíček a původce 
nápadu zastupitel Martin Vencl před-
nesli občanům návrh projektu, který 
v  sobě obsahuje ohraničené výběhy 
pro psy, ovocné a okrasné stromy, 
prostory pro odpočinek ale i pro sport, 
nebo například jakýsi bod zájmu pro 
procházky – „Otevřené dveře s  ukry-
tým pokladem“. „Chtěli bychom, aby se 
park stal místem pro všechny, pro malé 
i velké, pro místní i přespolní, aby si zde 
mohli lidé zablbnout, ale také si odpo-
činout a vydechnout,“ uvádí zastupitel 
Martin Vencl, který s nápadem na vy-
budování parku přišel. Důležitou sou-
částí realizace je také plán na financo-
vání takového projektu. Organizátoři 
počítají s jeho rozdělením na několik 
etap. „Jde nám o to, aby se park mohl 
budovat postupně a podle toho, jak 

budou k dispozici peníze, nebo jak bu-
dou vypisovány různé dotační projekty 
například z  fondů Evropské unie,“ vy-
světluje starosta Petr Králíček. Na sa-
motném setkání občané předali své 
nápady a podněty, z nichž ty nejlepší 
pomohou vylepšit koncepci nového 
parku. Krom umístění cest a tradič-
ních prvků jako jsou klouzačky nebo 
houpačky, by mohla v  parku nalézt 
své místo i naučná stezka, hřiště na 

pétanque nebo griliště. Ať už ve vý-
sledné podobě bude v parku cokoliv, 
jsme na začátku tvorby budoucího 
centra určeného pro možné pořádání 
kulturních a společenských akcí, ane-
bo jen pro běžné setkávání třeba při 
venčení našich mazlíčků. Aktuální in-
formace o dění kolem parku mohou 
zájemci sledovat a komentovat napří-
klad na Fb stránkách Sweetpark, které 
byly k tomuto účelu založeny.          red.

tedy nálet okolních dřevin. V případě 
náletů akátu bude docházet k  jeho 
odstraňování v rámci pěstebních čin-
ností. Nyní se dokončuje výřez náletů 
a plevelů (ostružiníky apod.) podél 
lesních cest a cyklostezky.                red. 



Digitální povodňový plán

Vážená paní, vážený pane,
 obracíme se na Vás v souvislosti 
se zpracováním Digitálního povodňo-
vého plánu města Pardubice (dPP) 
a povodňových plánů vlastníků nemo-
vitostí nacházejících se v záplavovém 
území. 
 Digitální povodňový plán města 
bude koncipován tak, aby byl datově 
propojen přes Povodňový informační 
systém (POVIS) na povodňové plány 
okolních obcí a povodňový plán kraje. 
Město využilo možnosti a získalo na 
zpracování povodňového plánu dota-
ci z Operačního programu životní pro-
středí. 
 V rámci zpracování vstupních 
dat byla provedena základní analýza 
záplavového území. Jeho rozsah vy-
chází z aktualizovaných záplavových 
území vyhlášených Pardubickým kra-

jem na podzim roku 2022. Dle výše 
uvedených kroků byly identifikovány 
nemovitosti potencionálně ohroženy 
záplavami, jejichž rozsah je zřejmý ze 
situace. Jedná se nejen o zásadní ohro-
žení objektů, ale i jejich částí, což může 
mít i za následek omezení hlavního 
přístupu k Vaší nemovitosti. 
 Vodní zákon uvádí vlastníkům 
ohrožených nemovitostí zpracovat 
tzv. „Povodňový plán vlastníka ne-
movitosti“, který obsahuje základní 
informace využitelné během řešení 
povodňové situace k ochraně vašeho 
majetku a zdraví a také k ochraně ma-
jetku a zdraví ostatních občanů. 
 V rámci zpracování Digitálního 
povodňového plánu města bychom 
Vám rádi pomohli zpracovat tento 
„Povodňový plán vlastníka nemo-
vitosti“. Společně se zpracovatelem 

(Vodohospodářský rozvoj a výstavba 
a.s.)  dPP přikládáme sběrný formu-
lář, který lze použít na internetovém 
portálu města a prosíme o jeho řádné 
vyplnění. Data obsažená ve sběrném 
formuláři budou využita pro vytvoření 
povodňového plánu vaší nemovitosti, 
a dále budou zpracována do celkové 
sumarizace ohrožení města a budou 
sloužit pro potřeby povodňových 
orgánů, aby bylo možné během po-
vodní správně organizovat záchranné 
a zabezpečovací práce. 
 Chtěli bychom Vás požádat, abyste 
odevzdali vyplněný dotazník na poda-
telně Úřadu městského obvodu Par-
dubice VI, anebo zaslali e-mailem na 
adresu zpracovatele DPP chmielova@
vrv.cz
 Ing. Miroslav Míča, vedoucí 

Odboru životního prostředí MmP

Podklad pro zpracování Digitálního povodňového plánu města Pardubice a Povodňových plánů vlastníků ohrožených nemovitostí na území města Pardubice
MĚSTSKÝ OBVOD PARDUBICE VI. - SVÍTKOV 
Legenda

Záplavové území Q100,   hranice města,      adresní body                     Zdroj: databáze POVIS, Zpracoval:

Podklad pro zpracování Digitálního povodňového plánu města Pardubice a Povodňových plánů vlastníků ohrožených nemovitostí na území města Pardubice
MĚSTSKÝ OBVOD PARDUBICE VI. – ODPOČÍNEK, LÁNY NA DŮLKU 
Legenda

Záplavové území Q100,   hranice města,      adresní body                     Zdroj: databáze POVI Zpracoval:



Provádění oprav komunikací po zimě
Závady na komunikacích se po zimě 
ve velké míře objevují prakticky kaž-
doročně. Tato zima dala našim míst-
ním komunikacím zabrat snad ještě 
více než obvykle, takže někde bylo 
potřeba navíc provést i opravu výtluků 
studenou asfaltovou směsí. Jedná se 
o menší provizorní výspravy, řešené 
v období, kdy ještě obalovny asfalt 
nevyrábějí. Takovým vyplněním děr 
se zabrání jejich dalšímu zvětšování 
a alespoň dočasně je poškození od-
straněné o dost dříve, než je možné 
provést definitivní opravu komuni-
kace. Po zimě vždy zkontrolujeme 
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několik desítek kilometrů komunikací 
i chodníků a objednáváme opravy zjiš-
těných závad. Patří mezi ně již zmiňo-
vané výtluky, ale také třeba propady 
asfaltových i dlážděných povrchů, po-
škozené uliční vpusti, nebo uvolněné 
silniční a chodníkové obruby. Protože 
odstraňování závad probíhá průběž-
ně po celý rok, prosíme řidiče i ostatní 
účastníky silničního provozu o pocho-
pení a opatrnost při pohybu na komu-
nikacích, protože provádění oprav si 
občas vyžádá i nějaká dopravní ome-
zení. Chtěli bychom také poděkovat 
všem, kteří nám nějaké závady nahlá-

sili, a tím přispěli k jejich rychlejšímu 
odstranění.

Bc. Petr Komžák, vedoucí 
Odboru investic, dopravy a ŽP 

Podklad pro zpracování Digitálního povodňového plánu města Pardubice a Povodňových plánů vlastníků ohrožených nemovitostí na území města Pardubice
MĚSTSKÝ OBVOD PARDUBICE VI. –POPKOVICE 
Legenda

Záplavové území Q100,   hranice města,      adresní body                     Zdroj: databáze POVIS, Zpracoval:

Podklad pro zpracování Digitálního povodňového plánu města Pardubice a Povodňových plánů vlastníků ohrožených nemovitostí na území města Pardubice
MĚSTSKÝ OBVOD PARDUBICE VI. – STARÉ ČÍVICE 
Legenda

Záplavové území Q100,   hranice města,      adresní body                     Zdroj: databáze POVIS, Zpracoval:
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Práce na inženýrských sítích 
a rekonstrukce ulice K Dubině

Práce na inženýrských sítích a rekon-
strukce ulice K Dubině v návaznosti na 
provádění rekonstrukce vodovodního 
a kanalizačního řadu, kterou by měla 
nejspíše od  měsíce dubna zajišťovat 
společnost Vodovody a kanalizace 
Pardubice, a. s., bude Městský obvod 
Pardubice VI řešit rekonstrukci komu-
nikací a uličního prostoru v ulici K Du-
bině v Pardubicích – Svítkově. Nové 
chodníky budou z betonové zámkové 
dlažby, komunikace živičné, se zvýše-
nými dlážděnými plochami.
 Obdobně jako práce na inženýr-
ských sítích, bude i následná rekonstruk-
ce uličního prostoru realizována postup-
ně, po třech částech, odpovídajících 
mezikřižovatkovým úsekům. Nejprve, 
zřejmě od června, začne v úseku od kři-
žovatky s ulicí Přerovská po křižovatku 
s  ulicí Dlouhá komplexní rekonstrukce 
uličního prostoru. Dojde k obnově celé 
konstrukce komunikace a k prostorové 
úpravě uličního prostoru. Komunikace 
pro pěší zůstane zachována po pravé 
straně uličního prostoru ze směru od Pře-
rovské ulice. Na levé straně bude chod-
ník nahrazen parkovacími zálivy.  V místě 
křižovatky s komunikací propojující ulici 
K Dubině s ulicí K Rybníčku dojde ke zří-

zení zvýšené křižovatky. Pro zklidnění 
dopravy bude komunikace dopravně 
vyřešena jako zóna s  dopravním ome-
zením s nejvyšší dovolenou rychlostí 
30 km/h a se zákazem vjezdu vozidel 
nad 3,5 t (mimo dopravní obsluhu), 
s umístěním zklidňujících prvků ve for-
mě stávající a nově zřizované zvýšené 
křižovatky. 
 V další etapě, v úseku mezi křižo-
vatkami ulic Dlouhá a Kostnická, kde 
je předpokládáno provádění prací 
od měsíce srpna, budou chodníky 
zachovány po obou stranách. Dojde 
k opravě komunikace formou obnovy 
živičného krytu a k šířkové úpravě ko-
munikace, která bude součástí zóny 
s dopravním omezením. Zůstane 
stejně jako nyní jednosměrná, nově 
bude umožněn provoz cyklistů v pro-
tisměru. Napravo ve směru jízdy bude 
umístěn parkovací záliv s třemi parko-
vacími stáními, včetně vyhrazeného 
stání pro vozidla osob se zdravotním 
postižením, následně na levé straně 
vznikne parkovací záliv směrem ke 
křižovatce s ulicí Dlouhá. 
 V poslední etapě, která se nachází 
mezi ulicemi Kostnická a Popkovická, 
dojde na podzim k opravě vozovky 

i k úpravě chodníků. Chodník zůsta-
ne zachován po pravé straně uličního 
prostoru ze směru od ulice Kostnická 
a bude prodloužen ke stávajícímu 
ukončení chodníku v ulici Na Klínku. 
Na pravé straně komunikace dojde 
k vytvoření parkovacího pruhu, který 
bude vyznačený pomocí vodorovné-
ho dopravního značení. Na protější 
levé straně uličního prostoru bude 
chodník nahrazen parkovacími zálivy. 
Pro zklidnění dopravy je komunikace 
dopravně řešena jako jednopruhová 
obousměrná, s možností vyhýbání 
protijedoucích vozidel na začátku, 
na konci a v místech sjezdů s ome-
zením nejvyšší dovolené rychlosti 
na 30 km/h a s umístěním zpomalova-
cích prvků ve formě polštářů na začát-
ku, přibližně uprostřed a konci úseku.
 Provádění stavby bude zejména 
pro obyvatele této lokality znamenat 
některá dočasná omezení, dokončení 
úprav však přispěje ke zvýšení kom-
fortu bydlení a ke zvýšení bezpečnos-
ti provozu. Informace k této investiční 
akci naleznete i na webu Městského 
obvodu Pardubice VI.
   Bc. Petr Komžák 

vedoucí odboru investic, dopravy a ŽP 
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Pojďme třídit jedlé oleje!
Nejen plasty, papír, sklo či elektro. Ale 
nově také jedlé oleje a tuky mohou 
třídit obyvatelé MO Pardubice VI. Na 
několika kontejnerových stáních se 
nově objevilo 5 nádob, určených na 
sběr použitého tuku. 

Konkrétně se jedná o tyto místa:
– Opočínek u čp. 23
– Lány na Důlku proti čp. 10
– Staré Čívice parkoviště 
 před prodejnou proti čp. 135        
– Svítkov – nová výstavba u hřbitova                                       
– Svítkov – Kostnická směr 
 Paramo proti čp. 579              

    Jak třídit jedlé tuky a oleje
Vychladlý olej nalijte do PET lahve 
(nikdy ne skleněné!).  Až bude lahev 
plná vyhoďte ji do kontejneru na tuky. 
 Malé množství v pánvi nebo hrnci 
můžete vytřít ubrouskem nebo papí-
rovou utěrkou a vyhodit do směsného 
odpadu.
 Použité potravinové tuky jsou 
cenným materiálem. Lze je recyklo-
vat a využívat například při výrobě 
biologických paliv. Proto je vhodné je 
doma třídit. A rovněž zamezit tomu, 
aby se dostávaly do kanalizace, kterou 
ucpávají, poškozují čističky a mohou 
snížit kvalitu vyčištěné vody. Spotřeba 
tuků v potravinářství stále roste. V roce 
2018 byla statistická spotřeba jedlých 
tuků v České republice necelých 18 kg 
na osobu.
 Základem je nevylévat oleje do 
výlevky nebo kanalizace. Kanalizační 
řády jednotlivých čistíren odpadních 
vod přesně specifikují, které látky se 
do kanalizace nesmějí vypouštět. Vět-
šina z nás nemá o těchto předpisech 
ponětí. Nicméně lze předpokládat, že 
i kdyby lidé o těchto předpisech vědě-
li, kašlali by na ně, že? Kontrolovat nás 
doma nikdo nemůže. Takže je to na 
osobní zodpovědnosti. Tu buď máme, 
nebo nemáme.
  Naše domácí odpadní vedení se tu 
a tam i díky tukům zanese a pak nastu-

puje chemie. A ne lecjaká chemie. Díky 
chemickému pročišťování odpadních 
vedení v domácnostech se do odpad-
ních vod dostávají další škodlivé che-
mikálie. 

    Jak se recyklují 
 kuchyňské tuky a oleje
Olej v PET lahvích z kontejnerů se sve-
ze a vysype se na pás linky. Následuje 
drcení lahví, aby z nich olej vytekl. Roz-
drcené PET lahve se většinou vyčistí 
a předají k recyklaci. Následují 3 fáze 
čištění olejů včetně odstřeďování, kdy 
je olej zbaven zbytků potravin a zbyt-
kové vody. Třeba strouhanky a masa. 
Tyto zbytky jsou předávány do bioply-
nových stanic. Po tomto procesu čiště-
ní zbude olej, který je předáván dalším 
zpracovatelům. 

    Jak se využívá recyklovaný olej
Hlavním odběratelem recyklovaných 
tuků je petrochemický průmysl. Použí-
vají se jako přísada do bionafty nebo 
jako vstupní surovina při výrobě recy-
klované nafty nebo leteckého paliva. 
Další využití je v kosmetickém průmy-
slu, gumárenství a samozřejmě v che-
mickém průmyslu.

  Pro velkokapacitní kuchyně, výva-
řovny a podobné gastro dílny existuje 
svoz použitých olejů. Přijede dodávka 
a odveze si nádoby plné olejů. Tento 
systém, který dobře funguje pro vel-
koprovozy je však nevhodný pro do-
mácnosti, které vyprodukují relativně 
malé množství tuků. Gastro kuchyně 
využívají například lapače tuků. To 
je zařízení, které pracuje na principu 
sedimentačního procesu. Olej je leh-
čí než voda, jak víme. Voda, částečně 
zbavená tuků, je pak následně odvá-
děna do komunální kanalizace. Čas 
od času pak specializovaná firma tuky 
z lapače odstraní a zlikviduje.

    ŽP MO Pardubice VI

Ukliďme naši šestku 

V sobotu 1. dubna 2023 proběhne 
další celorepubliková akce s názvem 
„Ukliďme Česko“, zaměřená na úklid 
všeho, co do přírody nepatří. Náš 
městský obvod se již několikátým 
rokem do této akce tradičně zapoju-
je a nejinak tomu bude i v letošním 
roce. Pro úklid jarní přírody poskyt-

ne všem, komu není vzhled okolí 
našeho domova lhostejný, materiál 
v podobě pevných pytlů na odpad, 
pracovních rukavic, zajištění násled-
ného odvozu a likvidace nasbírané-
ho odpadu.
 Zájemci se mohou registrovat na 
e-mailu: katerina.rabasova@umo6.
mmp.cz nebo na tel.: 603 883 939.  
 Uklízet budeme hned na několi-
ka místech našeho městského obvo-
du. Čas a místo srazu je možné do-
hodnout také individuálně s každým 
přihlášeným dobrovolníkem.

Neváhejte a přidejte se k nám!
ŽP MO Pardubice VI



Pardubická Šestka8

Čtyři plesy v šestém obvodě
Začátek nového roku si lidé nespojují 
jen s předsevzetími a novými začátky, 
ale i s očekáváním nové plesové se-
zony, která v našem obvodě započala 
v polovině měsíce ledna ve Starých 
Čívicích hasičským plesem. Ani opo-
čínští hasiči se svým plesem na sebe 
nenechali dlouho čekat a o měsíc poz-
ději uspořádali v sále hospody v Opo-
čínku svůj hasičský ples. Tradiční ples 
Sokola, neboli sportovci, uspořádali 
ples v  Hostinci Na Hlavní ve Starých 
Čívicích. Obvodní plesovou sezónu 
a dost možná i celoměstskou uzavřel 
24. března již osmý ples městského 
obvodu, který roztančil odletovou 
halu nového terminálu Jana Kašpara 
na letišti v Popkovicích. Všechny plesy 

byly beznadějně vyprodané, o čemž 
vypovídá, že lidé se stále chtějí a umí 

bavit a je dobře, že k tomu mají příleži-
tost přímo u nás v obvodě.                   red. 

Soutěž na hasičském plese v Opočínku 

VENKOVNÍ 
ZAHRADA

Otevřeno 
od 1. 3. 2023
Naše venkovní zahrada 
vám nabízí široký výběr 
hnojiv, venkovních rostlin 
a zahradního nářadí.
Těšíme se na vaši návštěvu

Inzerce_PARD_Zahrada_178x128.indd   1 02.03.2023   9:49
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Výzva majitelům psů
Váš miláček to položí, 
ale nezvedne!
 Nemáme radost, že toto téma 
musíme znovu otevřít, ale při-
šla obleva a opět ukázala, jak se 
někteří naši spoluobčané dokáží 
chovat na veřejnosti a jak jsou 
ohleduplní k ostatním. Psí exkre-
menty nyní potkáváme na kaž-
dém kroku. Mnoho z nich si jistě 
doneseme také domů, nejen my 
ostatní, ale i ti, kteří neumí uklidit 
po svých psích miláčcích. Městský 
úřad nechal v  MO Pardubice VI 
dosud rozmístit na 123 odpadko-
vých košů z nichž 36 je opatřena 
sáčky na sběr psích exkrementů. 
Pro ignoranty z řad pejskařů bude 
pravděpodobně jakýkoliv počet 
košů nedostačující, protože i v těs-
né blízkosti košů je psích nadělení 
požehnaně. Bohužel tato situace 
se neustále opakuje. 
 Vzhledem k  množícím se stíž-
nostem, zastupitelstvo obce vy-
zývá všechny majitele psů, aby při 
venčení svého miláčka na veřej-

ných prostranstvích v obci uklízeli je-
jich výkaly. Majitelé psů by měli brát 
ohledy na to, že se po obci pohybuje 
hodně malých dětí a psí exkrementy 
jsou zdrojem nákazy nejrůznějších 
parazitů. Mělo by být v zájmu všech 
občanů obce, aby veřejná prostran-
ství v obci byla čistá a ne, aby se na 
každém kroku povalovaly psí výkaly 
s  myšlenkou majitelů psů, že výkaly 
samy zmizí. 

 Jestli nebude ze strany občanů 
tato výzva akceptována a bude na-
dále docházet k  dalším stížnostem, 
bude zastupitelstvo obce apelovat 
na navýšení částky místního poplat-
ku ze psů, a to až desetinásobně, aby 
mohl být centrálně zajištěn úklid 
psích exkrementů. V  současnosti 
částka 100 Kč ročně je spíše symbo-
lická a zdaleka nepokrývá vynalože-
né náklady.           ŽP MO Pardubice VI

Prodej a servis
jízdních kol
ve Vašem obvodu

www.cyklord.cz



Úpravy cen jízdného v MHD 
Cena jízdného veřejné městské hro-
madné dopravy patří v  Pardubicích 
v kontextu celé republiky k  těm lev-
nějším, zejména při zohlednění kvality 
dopravy a intenzity spojů. Od 1. břez-
na letošního roku dojde k  úpravám 
cen jízdného v pardubické MHD, kte-
rá s sebou nesou zprávy neradostné, 
ale i ty dobré. Největší změnu zazna-
menalo jednorázové jízdné, které 
naroste o zhruba 13 %. Kratší časové 
jízdné stouplo v  řádech desetikorun. 
Naopak co se podařilo udržet na stá-
vajících hodnotách, to jsou desetimě-
síční a roční jízdenky, zde zůstávají 
ceny nezměněné. „Prioritou pro nás 
bylo zachovat v této složité době cenu 

jízdného pravidelným pardubickým 
uživatelům MHD, což se nám podařilo, 
a ceny dlouhodobého jízdného jsme 
nenavýšili. Ostatní předplatné stouplo 
symbolicky a cenu jednorázové jízdenky, 
kterou v  drtivé většině využívají mimo 
pardubičtí občané, jsme navýšili o jed-
notky koruny. Pokud na úpravy cen po-
hlédneme z pohledu inflace a obecného 
zdražování, pohybujeme se pod těmito 
hodnotami, takže s nadsázkou můžeme 
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říci, že MHD v Pardubicích zlevnilo. Ne-
můžeme do ceny jízdného promítnout 
veškerá zdražení způsobená energetic-
kou a ekonomickou krizí, proto byla dr-
tivá většina nákladů pokryta z rozpočtu 
města. Uvědomujeme si, že z dlouhodo-
bého hlediska to stále takto dělat nelze, 
ale důležité pro nás bylo nezatěžovat 
peněženky pardubických občanů v této 
nelehké době“, uvedl náměstek primá-
tora René Živný.                                      red.

SPORTOVNÍ A RELAXAČNÍ
CENTRUM VE SVÍTKOVĚ

www.restaart.cz

Chcete inzerovat v Šestce? volejte:  466 301 160   pište: podatelna@umo6.mmp.cz
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Letem světem svítkovskou základkou
    Ve středu 15. února se uskutečnilo 

okresní kolo soutěže Amavet (Aso-
ciace pro mládež, vědu a techniku). 
Ze školního kola úspěšně postoupi-
ly projekty: Koloběh textilu, Střelné 
zbraně, Testování kosmetiky na zví-
řatech, Animovaný film a Auto z  3D 
tiskárny.
 Do krajského kola postupují 3 po-
sledně jmenované projekty. Autorům 
gratulujeme a přejeme hodně úspě-
chů!

Kolektiv ZŠ Svítkov

    Ve středu 22. února ožila naše zá-
kladka masopustem. Dopoledne si 
děti z 1. stupně ve svých třídách při-
pomněly dávné tradice a zvyky, řešily 
různé úkoly s  tématem masopustu. 
Odpoledne pak v  rámci školní druži-
ny prošel školou nefalšovaný maso-
pustní průvod, kde nechyběly masky 
medvěda, smrtky, ani tradiční basa. 
Po průvodu následoval bál se soutě-
žemi a ochutnávkou masopustních 
dobrot.
 Letošní masopust se vydařil! Už 
teď se těšíme na příští.

Ivana Winterová, ZŠ Svítkov

Příjem žádostí = ZÁPIS do 1. ročníku: 
V den konání zápisu 19. 4. - 20. 4. 2023, 13:00 – 18:00 hodin. 
(rezervační systém). TÉMA: Žabičky
Vydávání žádostí k zápisu: 20. 3. 2023 – 20. 4. 2023.
Pro zjednodušení administrace zápisů do základních škol zřizovaných 
Statutárním městem Pardubice využijte systém na internetové adrese: 
zapisyzs.pardubice.eu
Zápis se uskuteční na ZŠ Pardubice-Svítkov, Školní 748 – boční vchod (pří-
stavba od jídelny) a rodiče se budou řídit pokyny u vchodu. Příjem žádostí 
o přijetí dítěte i odklad školní docházky bude probíhat ve všech školách zřizo-
vaných Statutárním městem Pardubice v daném termínu: 19. 4. – 20. 4. 2023.

Zápis do 1. tříd

Pejskové v akci 
Základní kynologická organizace ve 
Svítkově se po zimním období opět 
připravuje na akce, které proběhnou 
v letošním roce. Věříme, že budou 
stejně úspěšné, jako v roce loňském.
 Na podzim loňského roku proběh-
la tradičně tzv. školička, což je základ-
ní kurz poslušnosti, kde se majitelé 
psů pod vedením výcvikáře naučí, jak 
se svými psími kamarády pracovat. Psi 
se socializují ve skupině ostatních psů 
a zvykají si na povely svých páníčků. 
Kromě klasické poslušnosti probí-
há i školička agility, což je zdolávání 
různých překážek a tunelů, opět pod 
vedením zkušené výcvikářky. V loň-
ském roce ZKO také pořádalo oficiál-

ní zkoušky z dogdancingu (tanec se 
psem), kde pod vedením již zkušené-
ho psovoda pes provádí při hudbě na-
trénované kroky, skoky apod., což je 
velmi hezké na pohled. Kromě těchto 
aktivit ZKO obvykle pořádá i zkoušky 
z agility, což bychom rádi uskutečnili 
i v tomto roce. Většina našich aktivit 
probíhá za přístupu veřejnosti. Po-
kud bude mít někdo zájem o bližší 
informace, není problém je zjistit na 
internetových stránkách ZKO Svítkov.
 Přeji všem pevné zdraví a mnoho 
pracovních úspěchů a radostných zá-
žitků se svými psími kamarády.

Bc. Eva Šuláková, 
předseda ZKO Svítkov



MŠ Doubek – Tam, kde se pomáhá
Kolem nás je spousta lidí, co nezišt-
ně pomáhají druhým a přijde jim to 
jako samozřejmost. Někteří na ulici 
pomohou babičce s  nákupem nebo 
mamince s  kočárkem do autobusu 
a zařídí jim tím mnohem hezčí den. 
Jsou tací, kteří tak činí pravidelně za 
podpory Koalice nevládek Pardubic-
ka (KONEP). A právě pro ně KONEP 
6. prosince 2022 uspořádal krásný ga-
lavečer oceňování dobrovolníků, ne-
ziskovek a společensky odpovědných 
firem v Pardubickém kraji. Ač naše 
školka není žádná firma ani neziskov-
ka, měli jsme tu čest, tento galavečer 
navštívit a podpořit tak jednu z nás, 
co pomáhá a ani to tak nebere.
 Jsme moc rádi, že právě tady ve 
Svítkově s  námi žije a pomáhá paní 
Marie. Dáma, co ráda jezdí na kole, 
baví ji turistika a knihy, stará se o svou 
celkem početnou rodinu, plete, háč-
kuje, drátkuje a je kreativní v mnoha 
činnostech. Je to bojovnice, kterou 

jen tak něco nepoloží na lopatky.
 A tahle paní, toho přesto nemá 
dost. Jsme hrdi na to, že právě někdo 
tak inspirativní nám nezištně pomáhá 
v naší školce, chodí se starat, povídat 
a hrát si s dětmi. Předává jim příběhy, 
zkušenosti a lásku. A my dospělci, co 
máme plnou hlavu svých starostí, si 
ani neuvědomujeme, jak právě tohle 
naše děti potřebují. Jak právě možná 

tyto vzpomínky na jednu takovou ba-
bičku ze školky se v nich uloží, a kdo 
ví, právě oni příště budou ti, kdo po-
mohou ostatním. 
 Děkujeme Babičko Majko a moc 
gratulujeme k získání ocenění Dob-
rovolník roku Pardubického kraje.
 Vše nejlepší Ti přejí velcí i malý 
z MŠ Doubek.

Kolektiv MŠ Doubek
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Ahoj kamarádi a sousedé, 
 kdyby Vás zajímalo, jak se teď 
máme ve školce, můžeme Vám říct, 
že se máme fakt dobře. Po Vánocích 
jsme se do školky vrátili nabití ener-
gií. Ježíšek nám nechal nějaké dá-
rečky i ve školce a paním učitelkám 
bylo hned jasné, že se jich jen tak ne-
vzdáme a budeme si hrát o sto šest. 
 Taky jsme se začali saunovat. 
Kdo ještě nikdy nebyl v sauně, mohu 
vám říct, že je tam teda fakt vedro. 
Chodíme se saunovat každý týden 
a zatím nás to baví, dokonce na 
chodbě potkáváme i pár kámošů 
z MŠ Duha, kteří se jezdí potit taky, 
a to každý pátek. 
 Přijelo k  nám divadlo a zahrá-
lo nám pohádku O nezbedných 
kůzlátkách. My jsme se nasmáli, 
ale paní herečky se asi zapotily, pro-
tože jsme dost zvědaví a kůzlátkům 
jsme pomáhali vlka přelstít. 
 Zapotily se i paní učitelky, když 

jsme měli masopustní karneval a prů-
vod po Svítkově. Jo, to bychom vlastně 
chtěli mamce i taťkovi a tetě a strejdovi 
moc poděkovat, že se taky přidali a při-
pravili pro nás pohoštění, byl to mejdan.
 Kdybyste se chtěli k nějaké akci při-
pojit i vy, určitě můžete. Nejen, že stále 
trvá sběr novinového papíru, pet lahví 
a hliníkových plechovek, které nám 
můžete nosit do školky, ale také chys-
táme první ročník štafety květin. Ni-
čeho se neděste, taky jsem nevěděl co 
to je, ale prý se neběhá. Normálně do 

školky přinesete kytičku, nebo třeba 
sazeničku, pro kterou nemáte využi-
tí nebo prostor a místo ní si vyberete 
jinou, kterou donesl někdo jiný. Když 
si nevyberete, nevadí, alespoň budete 
vědět, že vaše rostlinka udělá radost 
jinde. Dobrý ne? Já už si to chystám
 a s  mamkou jsem zasadil pár semí-
nek dýní, tak si pro ně klidně přijď-
te 21. března do školky MŠ Doubek 
(Miloslava Špinky 1350). 

Mějte se hezky a užívejte jaro 
zdraví děti z MŠ Doubek.

Ježečci                 Medvídci
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MŠ Duha – Pohybová všestrannost
MŠ Duha podporuje své děti ve spor-
tovní všestrannosti. Kromě denních 
tělovýchovných chvilek na každé 
třídě a dlouhých procházek téměř 
za každého počasí, upevňujeme po-
hybovou gramotnost dětí v projektu 
Sportimáček. Do tohoto pilotního 
projektu jsme byli v loňském roce za-
řazeni jako jedna ze dvou pardubic-
kých škol.
 Nyní v zimních měsících jsme za-
hájili saunování pro zájemce všech 
věkových kategorií ve spřátelené ma-
teřské škole Doubek ve Svítkově. Pro 
nejstarší děti jako každoročně probí-
há cvičení v TJ Sokol na Olšinkách.
 V měsíci květnu nás čeká plavecký 
výcvik a s přicházejícím jarním poča-
sím i spousta sportovních aktivit na 
zahradě školy.

Kolektiv MŠ Duha

MŠ Duha – Iglů

V zimních měsících děti vůbec nebaví strojit na sebe 
takové množství oblečení a k  tomu ještě to správně 
vrstvit od spodního prádla, přes punčochy, svetry, 
bundy, oteplováky, čepice, a v neposlední řadě se stre-
fit těmi správnými prsty do rukavic.
 Co je však baví velmi, jsou hrátky na sněhu a samo-
zřejmě „zakázané“ ochutnávání sněhu a rampouchů. 
Ale ruku na srdce, kdo z nás to jako malé dítě nezkusil.
 Na snímku vidíte precizně postavené iglú.  Bohužel 
nám na zahradě MŠ Duha vydrželo pouze týden.

Kolektiv MŠ Duha



Svítkovští hokejbalisté nespí ani v zimní přestávce
Protože je hokejbal venkovní sport, 
prožíváme všichni právě zimní pře-
stávku dlouhodobých soutěží, i když 
jejich start je letos stanoven už na ko-
nec února. Ale sportujeme dál. Naši 
hráči a hráčky, dospělí i mladší pilně 
docházejí do tělocvičen a zvyšují si 
kondici na jarní medailová klání. Kro-
mě toho hokejbalový svaz pořádá 
množství přípravných turnajů např. 
v polabinské nafukovací hale nebo 
svitavském zimním stadionu, kde ne-
byl položen led, děcka se ale podívala 
i do Kralup nebo do Plzně. Tím pádem 
si naši hráči užívají i přípravu herní, 
a to oproti minulým letům v nebýva-
lém množství. Kromě toho proběhlo 
mezi třetím a pátým únorem tohoto 
roku tradiční soustředění naší mlá-
deže ve Dvoře Králové nad Labem. 
Do tamního sportovního areálu od-
cestovalo téměř sedmdesát našich 
dětí a teenagerů, o které se stara-
lo čtrnáct trenérů a členů našich 
realizačních týmů. Kromě pestře 
složených tréninkových jednotek 
byly konány akce stmelující naše 
hráče i mezi věkovými kategori-
emi, ti nejmladší si určitě užili ná-
vštěvu místní zoologické zahrady.
 Zimní přestávka je i časem pro 
organizování reprezentačních sou-
středění, které letos směřují zejména 
k červnovému mistrovství světa junio-
rů v Liberci. A na těchto soustředěních 
se objevilo mnoho svítkovských jmen. 
V kategorii U23 bojuje o nominaci 
brankář Lukáš Novotný, v kategorii 
U20 pak celá naše lajna Matěj Kábrt, 
Matyáš Bláha, Matyáš Malý, Martin 
Korbel a Adam Korec společně s bran-
kářem Jiřím Šťovíčkem. V kategorii 
U18 už to zkouší čivičák Daniel Martí-
nek, který ale společně s Jakubem Be-
sperátem, Tomášem Koudelou, Marti-
nem Pavlíčkem a Davidem Špryncem 
ještě spadá mezi U16. V kategorii dí-
vek U21 se o nominaci snaží Markéta 
Fajfrová, Adéla Krejzlová a Nela Sáblí-
ková. Všem přejeme hodně štěstí!

 A nejenom hokejbalem je náš 
klub živ, dne 25. března pořádáme 
v Salesiánském středisku mládeže na 
Zborovském náměstí, kde teď také 
hodně trénujeme, společenskou akci 

HokejBál. Bližší informace o tomto 
i všem ostatním jsou na našich inter-
netových stránkách a klubovém face-
booku.   Petr Korbel, 

člen vedení klubu Svítkov Stars
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 Co dělá baseballista v zimě?
 „Sedí u okna a vyhlíží jaro“, 
 praví jedno americké rčení.

U Waynů si vyhlížení jara krátí zimní 
přípravou, letos zase o trochu nároč-
nější.
 Po dobré zkušenosti z loňské zimy 
přidali Waynes pravidelná herní sou-
středění. Velká hala v Poličce umož-
ňuje trénovat souhru vnitřního pole. 
K venkovním kondičním tréninkům 
přibyla také kondice v bazénu. Poda-
řilo se zajistit i více hodin v tělocvič-
nách pro pálkařské tréninky. Význam-
nou trenérskou posilou je angažování 
věhlasného trenéra mládeže Mariana 
Čoča Krásného, který pomáhá s tré-
ninkem nadhazovačů a hráčů a hrá-
ček U13.
 Halové turnaje jsou nedílnou sou-
částí zimní přípravy. Baseballisté U11 
dokázali porazit Draky Brno a Tech-
niku Brno. Dobré výsledky zazname-
naly také kategorie U9 a U7. Dívky 
softball U13 hrají svůj turnaj až po 
uzávěrce zpravodaje.
 Čekání na jaro si můžeme společ-
ně zkrátit i u televize. ČT Sport bude 
v březnu vysílat zápasy z World Base-
ball  Classic (obdoba MS), kam se po-
prvé probojovala i Česká republika. 

Svítkovští hokejbalisté nespí ani v zimní přestávce

Tréninky pod vedením 
profesionálního trenéra české 
slowpitchové reprezentace 
a dalších zkušených trenérů.
V kategorii dospělých jsme 
úřadující evropští mistři 
a několikanásobní mistři ČR 
a ČSL v softball slowpitchi.
Zkuste to se svými dětmi 
u mistrů, bereme parťáky  
od 5 let a starší. Umíme 
vtáhnout do hry děti i rodiče.

Na Pašti
Pardubice – Svítkov

Tomáš Rambousek
tel. 608 422 351

wayne@waynes.cz

& SOFTBALL
Nábor kluků 

a holek od 5 let
www.facebook.com/waynespardubice OdvAhA • TAkTikA • soustředěNí • přátelství

www.waynes.cz

BAseBAll

Waynův svět
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Baseballové Nagano bude tou pravou 
tečkou za vyhlížením nové sezóny.
 Waynes budou hrát baseball 
v kategoriích U7, U8, U9, U10, U11 
a U13, dále softball v kategoriích žá-
kyně U13 a kadetky U16 a samozřej-
mě slowpitch dospělých.
 Chcete si vyzkoušet baseball, soft-
ball nebo slowpitch? 
 Stavte se za námi na novém spor-
tovišti Na Pašti.

 Tomáš Rambousek
předseda klubu Waynes Pardubice 



Zima na Ramovce
Zatímco se v zimních měsících leckdo 
ukládá k zimnímu spánku, nelze to říct 
o činnosti na našich střediscích v rámci 
TJ PARAMO. Po skončení podzimních 
soutěží a krátké přestávce pokračovaly 
naše fotbalové oddíly v zimní přípravě. 
Pokud počasí dovolilo, tréninkový pro-
ces pokračoval na venkovních hřištích 
u nás nebo na umělé trávě v Pardubi-
cích. Poté se tréninky přesunuly do hal. 
V lednu a únoru pak začínají i zimní 
turnaje, kterých se účastní i naše týmy. 
Na turnaji v Moravanech, kde se účast-
nily dva týmy U15, si naši žáci pod ve-
dením trenérů Veleby a Prchala odvezli 
1. a 2. místo v soutěži osmi celků z okre-
su. Bylo nám rovněž ctí, že jsme jako 
jeden z prvních celků mohli vyzkoušet 
novou umělou trávu na hřišti Arnoš-
ta Košťála v Pardubicích, kde se naše 
U15 utkala v přátelském utkání 
s borci z Lázní Bohdanče. Věříme, že 
se zimní příprava pod vedením našich 
zkušených trenérů promítne pozitivně 
do jarní části soutěží.
 Naše tělocvična v Bylance v zim-
ním období rozhodně nezahálí. Pro-
stor pro přípravu využívají nejen naši 
fotbalisté, ale střídají se zde volejbalo-
vé, florbalové a další fotbalové týmy, 

připravují se zde děti ze softbalu, ale
 i prckové ze Sokola Pardubice.
 Nejsou to však jen tito sportovci. 
Azyl na tréninky zde u nás našli i čtyř-
nozí ušatí borci, které zde trénují člen-

ky ČSCHDZ ze Svítkova pod vedením 
Andrey Krupařové a Nikoly Zahrad-
níčkové. Jejich ušatý tým se zúčastní 
mnohých soutěží a vozí z nich cenné 
kovy. Jednou z posledních akcí bylo 
Mistrovství Evropy v Jablonci nad Ni-
sou, kde se utkali králíčci se soupeři 
z České republiky, Slovenska, Němec-
ka a Švédska. Náš tým si nevedl vůbec 
špatně a v nejvyšší výkonnostní třídě 
Elite vybojoval třetí místo a získal titul 
2. vícemistra Evropy 2022 v parkuru 
elitní třídy s králíčkem  Super Cham-
pion Stiles Stilinski CHH. Dalším naším 
ušatým borcem byl králíček Waldesia 
Weina CHH, který v druhé nejobtížněj-
ší těžké třídě vybojoval 2. místo a tím 
i titul vícemistra Evropy 2022 v rovinné 
dráze těžké třídy. Nikola Zahradníčko-
vá s králíčkem Champion Angry Mis-
chka HB získala 1. místo ve skoku da-
lekém výkonem 240 cm a stala se tak 
mistrem Evropy pro rok 2022.
 Jsme rádi, že i my můžeme přispět 
k úspěchům v tomto netradičním od-
větví a podělit se o radost s děvčaty 
a jejich malými svěřenci.

Mgr.Zdeněk Klimpl, 
předseda spolku předseda TJ PARAMO 

Andrea Krupařová
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Letiště uzavřeno
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Ve druhé polovině měsíce ledna nalez-
ly dočasný domov na letišti v  Popko-
vicích letouny JAS-39 Gripen a L-159 
Alca a to z důvodu plánovaných oprav 
záchytného lanového systému letiš-
tě Čáslav. Dva týdny po jejich odletu 
z  Pardubic se přímo na Den svatého 
Valentýna letiště na dlouhé tři měsíce 
rozloučilo s letovým provozem. Důvo-
dem tříměsíční odstávky je plánovaná 
oprava betonových desek na vzleto-
vé dráze. V rámci další investice bude 
rovněž nahrazen stávající přibližovací 
systém ILS/DME z roku 1999 za nový. 
Na tuto dobu letiště opustila všechna 
letadla a vrtulníky zdejší školy CLV. Le-
tadla odlétla do nedaleké Čáslavi a vr-

tulníky budou cvičit v Přerově.  Obnova 
provozu je naplánována na polovinu 

května a přesně 15. by měl z Pardubic 
odlétnout první spoj do Alicante.       red.

Foto:  lkpd.info

Lyžařské esa přistála na letišti v Popkovicích 
Americká kráska Mikaela Shiffrin 
a Slovenka Petra Vlhová, obě špičkové 
závodnice, využily pardubický vzdušný 
přístav, když cestovaly do Špindlerova 
Mlýna na další podnik světového po-
háru v alpském lyžování. Po dlouhých 
čtyřech letech se totiž konaly závody 
na černé sjezdovce ve Svatém Petru 
a poslední lednový víkend opanovala 
favoritka z USA a odváží si tak ze dvou 
závodů dvě medaile, zlatou a stříbrnou. 
Naopak Petře Vlhové se v Čechách moc 
nedařilo, především ve druhém závod-
ním dnu, kdy obsadila až 13. příčku 
a v celkovém pořadí ztratila body právě 
na americkou soupeřku Mikaelu Shiffri-
novou.                                        red.

Mikaela Shiffrin (nahoře) a Petra Vlhová (vlevo) na letišti v Pardubicích.

Chcete inzerovat v Šestce?  
volejte: 466 301 160     pište: podatelna@umo6.mmp.cz
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Export, import na popkovickém letišti
 9. února pořádala Krajská hospo-
dářská komora Pardubického kraje 
již III. setkání významných exportérů 
a importérů Pardubického a Králové-
hradeckého kraje. V hale terminálu 
Jana Kašpara na letišti v  Popkovicích 
se sešlo přes 200 účastníků, převážně 
zástupců a majitelů firem. Svou účas-
tí setkání podpořili také představitelé 
vedení obou měst a krajů i zástupci 
Pardubického kraje v Poslanecké sně-
movně a Senátu ČR. 
 Ředitelé obou letišť představili 
a nabídli exportérům a importérům 
možnosti a služby, které poskytují, a to 
včetně kargo přepravy. Viceprezident 
Hospodářské komory (HK) ČR Radek 
Jakubský představil plán zahraničních 
misí pro rok 2023, na který podnika-
telé netrpělivě čekají každý rok. Ná-
městek ministra dopravy Tomáš Vrbík 
zhodnotil vývoj letecké dopravy se 
zaměřením na regionální letiště a je-
jich rozvoj, které Ministerstvo dopravy 
dlouhodobě podporuje. Viceprezi-
dent Hospodářské komory ČR Tomáš 

Prouza zmínil změny podmínek v ob-
lasti obchodu, služeb a cestovního ru-
chu, což obzvlášť uvítali přítomní zá-
stupci cestovních kanceláří. 
 V samostatném bloku vystoupil 
expremiér ČR Mirek Topolánek. Zhod-
notil současnou těžkou situaci podni-
katelů a výrobců v českém průmyslu 
a nastínil řešení v některých segmen-

tech trhu, zejména co se týče nedo-
statku surovin, energií a narušených 
dodavatelsko-odběratelských vztahů. 
 V další, už neformální, části setká-
ní si podnikatelé jako tradičně vymě-
nili zkušenosti a navazovali obchodní 
vztahy při hledání nových podnikatel-
ských příležitostí.          
     KHK PK

Letošní dostihová sezóna bude delší
V roce 2023 slaví pořadatel dostihů 
a dalších sportovních akcí na par-
dubickém závodišti jubileum. Dosti-
hový spolek a.s. byl založen přesně 
před 30 lety, a tak se oslavy budou 
prolínat celou sezónou. Ovšem tou 
nejdůležitější změnou je prodloužení 
dostihové sezóny o celé dva měsíce. 
 První mítink se uskuteční už 
16. dubna, ten poslední 12. listopadu. 
Nabitější bude také srpnový program. 
Místo jednoho dostihového dne bu-
dou hned dva a hned první zářijový 
víkend na ně naváže závěrečná kvalifi-
kace na letošní 133. Velkou pardubic-
kou se Slavia pojišťovnou. Celkem se 
uskuteční 10 dostihových dnů plných 
nejen překážkových, ale i rovinových 
dostihů. Fanoušci dostihového sportu 
se nově můžou těšit na prestižní rovi-

nový dostih pro klisny pojmenovaný jako 
Cena zimní královny, který byl do Pardu-
bic přestěhován ze závodiště v Karlových 
Varech a který bude součástí „velkopar-
dubického víkendu“. Samotná Velká par-
dubická je na programu v neděli 8. října. 
 Vstupenky na tento legendární 
dostih je možné koupit už nyní online 
na webových stránkách závodiště 
a prodej na všechny další dostihové dny 
bude zahájen v průběhu měsíce března. 

 Významnou akcí bude druhý 
zářijový víkend výstava Koně v akci. 
A zatímco Dostihový spolek slaví 
30 let, výstava se uskuteční už po 
pětadvacáté. Proto i téma letošního 
ročníku „Výročí“ bude tyto události 
připomínat. Vrcholem výstavy bude 
unikátní show plná koní, jejich do-
vedností i artistických výkonů uměl-
ců z České republiky a zahraničí. Sa-
mozřejmou součástí výstavy budou 
chovatelské přehlídky různých ple-
men koní, mistrovské soutěže chlad-
nokrevníků v  orbě, těžkém tahu 
i v ovladatelnosti s kládou a další pro-
gram plný ukázek a zajímavostí pro 
děti i dospělé. 

Bc. Kateřina Anna Nohavová
PR manager, Dostihový spolek a.s. 
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14 závodů na svítkovském oválu 
Nedílnou součástí pardubického Svít-
kova je pardubický plochodrážní sta-
dion, který bude opět svědkem mno-
ha bitev o národní, evropské i světové 
tituly. Pardubický klub patří mezi svě-
tovou pořadatelskou elitu, který věno-
val přípravě letošní speciální sezóny 
samozřejmě mnoho práce.
 Vrcholit bude poslední zářijový ví-
kend, kdy se bude ve Svítkově bojovat 
o jubilejní 75. Zlatou přilbu udělova-
nou v našem městě od roku 1929. Po-
doba tohoto plochodrážního svátku 
bude stejná jako v roce 2022 i s finá-
lovým závodem evropského šampio-
nátu. Loňský závod nadchl a o titulu 
se rozhodlo až v poslední jízdě celého 
závodu. Do Pardubic by navíc měly 
najít cestu i legendy tohoto závodu 
z minulých let.
 Na první závody bychom měli jít 
už 15. dubna, kdy do Pardubic zavíta-
jí reprezentační výběry Dánska, Velké 
Británie a Lotyšska, aby bojovaly v zá-
vodě Finále B Mistrovství Evropy druž-
stev. Soutěž vznikla v loňském roce 
a jednotlivé federace do této soutě-
že nasazovaly opravdu skvělé jezdce, 
účastníky seriálu Grand Prix. Fandové 
skvělé ploché dráhy a naší reprezenta-
ce se mají opravdu na co těšit.
 Do Pardubic se sjedou také nejlep-
ší junioři v kategorii do 19 let a budou 
zde bojovat 2. září o titul mistra Evropy 
v soutěži dvojic.
 V kalendáři našich závodů samo-
zřejmě najdete extraligový závod, 
ligový závod a další tradiční a velmi 
kvalitní soutěže jako je juniorské mis-
trovství polských družstev, středoev-
ropský pohár pod názvem MACEC cup 
nebo další měření kvalitních juniorů 
jedoucích se jako Nice cup.
 Prostě je opět připravena kvalitní 
sportovní podívaná a věříme, že uspo-
kojí každého příznivce tohoto sportu.

Petr Moravec, AMK Zlatá přilba

15.04.
21.04.
26.04.
květen
květen
20.05.
07.06.
21.07.
02.09 
22.09.
23.09.
23.09.
24.09.
14.10.

14:00
17:00
17:00
17:00
17:00
16:00
18:00
17:00
14:00
19:00
13:00
13:00
12:00
13:00

Mistrovství Evropy družstev – Finále B
Mistrovství České republiky Flat track
Mezinárodní závod juniorů NICE Cup
DMPJ – juniorský mezinárodní závod (v souladu s termíny PZM)

DMPJ – juniorský mezinárodní závod (v souladu s termíny PZM)

Mistrovství světa SGP2 – Kvalifikační závod
Extraliga družstev
1. Liga družstev + MČR 250 ccm
Mistrovství Evropy dvojic juniorů do 19 let – Finále
Mistrovství Evropy jednotlivců / Finále
Mistrovství světa Flat Track – Finále
49. Zlatá stuha juniorů
75. Zlatá přilba města Pardubic
Mezinárodní závod MACEC / MČR 250 ccm
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Úřad Městského obvodu Pardubice VI 

    Provozní doba místních knihoven
Místní knihovna MO Pardubice VI ve Svítko-
vě: tel. 466 301 169; Dita Poustecká, kni-
hovnice; e-mail: knihovna@umo6.mmp.cz; 
otevírací doba: 
pondělí 13:00–18:00, středa 11:00–16:00; 
www.svitkov.knihovna.cz

Místní knihovna MO Pardubice VI - poboč-
ka ve  Starých Čívicích (Za Oborou 337): tel. 
466  260 496; Dita Poustecká, knihovnice; 
e-mail: knihovna.civice@umo6.mmp.cz; 
otevírací doba: 
úterý 11:00 – 16:00, čtvrtek 13:00 – 18:00
www.starecivice.knihovna.cz

    Provozní doba 
 separačního dvora ve Svítkově
Svítkov, za areálem Plynostavu. Provozní 
doba: pondělí, středa a pátek od 13:00 do 
17:00, sobota 8:00 – 12:00.

HARMONOGRAM PŘISTAVOVÁNÍ VELKOOBJEMOVÝCH
KONTEJNERŮ 2023

Stanoviště
Den v 
týdnu Datum

Lány na Důlku KD pondělí 20.03. 12.06. 11.09. 11.12.
Lány na Důlku u č. p. 80 pondělí 10.04. 03.07. 02.10. 27.11.
Opočínek - finské domky pátek 31.03. 30.06. 29.09. 08.12.
Opočínek - pod č. p. 23 pátek 03.03. 02.06. 15.09. 01.12.

Staré Čívice u bývalého MounNieldu úterý 28.03. 27.06. 19.09. 21.11.
Staré Čívice točna MHD úterý 21.03. 20.06. 12.09. 05.12.
U Svaté Trojice středa 15.03. 21.06. 20.09. 06.12.

Kontejnery budou přistaveny v čase mezi 8:00 a 16:00 po dobu naplnění kontejneru
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Kontejnery budou přistaveny v čase mezi 8:00 a 16:00 po dobu naplnění kontejneru.

Neváhejte se obrátit na úřad, starostu, členy rady, 
členy zastupitelstva a místní komise. Jsme tu pro Vás.

Spojovatel/ka, fax
Tel.: 466 301 160, 466 797 979, 
e-mail: podatelna@umo6.mmp.cz

PhDr. Petr Králíček , starosta MO Pardubice VI
Tel.: 466 301 160, e-mail: petr.kralicek@umo6.mmp.cz

Ing. Aleš Herák, tajemník
přestupky, spolupráce se smluvními partnery
Tel.: 466 301 162, e-mail: ales.herak@umo6.mmp.cz

   Odbor ekonomický a správní (OES)
Simona Hývlová, vedoucí odboru
ekonomka, účetnictví
Tel.: 466 301 165, e-mail: simona.hyvlova@umo6.mmp.cz

Zdenka Pantůčková, referentka
místní poplatky, podatelna, pokladna, informace
Tel.: 466 797 971, e-mail: zdenka.pantuckova@umo6.mmp.cz

Věra Lorenzová, referentka
ověřování podpisů a listin, Czech POINT, informace, pokladna, 
ohlašování akcí, žádosti o dotace, ztráty a nálezy
Tel.: 466 797 972, e-mail: vera.lorenzova@umo6.mmp.cz

Věra Žáčková, referentka
informace, organizačně administrativní činnosti, úřední deska, 
hlášení místního rozhlasu, evidence majetku
Tel.: 466 301 160, e-mail: vera.zackova@umo6.mmp.cz

Petra Vašíčková, referentka
účetnictví, agenda výherních hracích přístrojů
Tel.: 466 301 163, e-mail: petra.vasickova@umo6.mmp.cz

   Odbor investic, dopravy a životního prostředí (OIDŽP)
Bc. Petr Komžák, vedoucí odboru
zvláštní užívání, sjezdy, majetek
Tel.: 466 797 970, e-mail: petr.komzak@umo6.mmp.cz

Ing. Kristýna Šebestová, referentka
údržba komunikací, investice, projektové plánování
Tel.: 466 797 973, e-mail: kristyna.sebestova@umo6.mmp.cz

Veronika Čvančarová, referentka
příprava investičních akcí, zadávací řízení
Tel.: 466 301 167, e-mail: veronika.cvancarova@umo6.mmp.cz

Kateřina Rabasová, referentka
ochrana přírody a krajiny, péče o veřejnou zeleň, kácení dřevin, dětská hřiště, mobiliář 
Tel.: 466 301 168, e-mail: katerina.rabasova@umo6.mmp.cz
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Pardubická Šestka 

    Plán konání Zastupitelstva 
 MO Pardubice VI v roce 2023
Zasedání Zastupitelstva MO Pardubice VI 
se konají podle níže uvedeného plánu od 
17:00 hod. 

 Termíny a místa konání zasedání v r. 2023:
  – pondělí 12. 6. 2023 v sále Hospody 
 u Pilařů v Popkovicích 
  – pondělí 11. 9. 2023 
 v sále objektu Opočínek čp. 53
  – pondělí 11. 12. 2023 v sále Penzionu 
 FAJN ve Svítkově

    Plán konání schůzí 
 Rady MO Pardubice VI v roce 2023
Schůze Rady MO Pardubice VI se konají 
podle níže uvedeného plánu v  pondělí 
převážně v zasedací místnosti Úřadu MO 
Pardubice VI od 10:00 hod.

  Termíny schůzí v r. 2023: 
  27.3., 24. 4., 29. 5., 19. 6., 28. 8., 18. 9., 
  9. 10., 6. 11., 27. 11. a 18. 12. 

HARMONOGRAM PŘISTAVOVÁNÍ 
VELKOOBJEMOVÝCH KONTEJNERŮ 2023


